
Rada Miejska w Lipsku 
Rada Miejska w Lipsku 

Protokół nr XXX/2020 

XXX Sesja w dniu 11 grudnia 2020  

Obrady rozpoczęto 11 grudnia 2020 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:25 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Barański 

2. Mirosława Urszula Jabłońska 

3. Cezary Krukowski 

4. Marcin Lenart 

5. Jan Zbigniew Łepecki 

6. Andrzej Łyjak 

7. Roman Madejski 

8. Włodzimierz Marian Marek 

9. Włodzimierz Adam Misiak 

10. Andrzej Nowak 

11. Michał Hubert Patyk 

12. Iwona Bożena Przepiórka 

13. Łukasz Sajdak 

14. Marian Szymczyk 

15. Witold Józef Wypchło 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Jacek Wielorański – Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko  

2.  Grzegorz Kusio - Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego 

3. Artur Dygas – Sekretarz Miasta i Gminy Lipsko 

4. Anna Woźniak – Skarbnik Miasta i Gminy Lipsko 

5. Ryszard Skwarek – Prezes Zarządu Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Lipsku 

1. Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart otworzył obrady XXX sesji Rady 

Miejskiej w Lipsku i powitał wszystkich zgromadzonych. 

2. Stwierdzenie kworum. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart, na podstawie listy obecności, 

stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (3) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka 

 

4. Zapoznanie z treścią Uchwały Nr Ra.409.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 8 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Lipsko projekcie Uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Lipsko na lata 2021-2027 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart odczytał zgromadzonym treść 

Uchwały Nr Ra.409.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie z dnia 8 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza 

Miasta i Gminy Lipsko projekcie Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Lipsko na lata 2021-2027, którą RIO przyjęło z uwagami.  

 

5. Zapoznanie z treścią Uchwały Nr Ra.410.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 8 grudnia 2020r. w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Lipsko projekcie Uchwały w sprawie Uchwały 

Budżetowej Miasta i Gminy Lipsko na 2021 rok 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipsku Marcin Lenart odczytał zgromadzonym treść 

pozytywnie opiniującej projekt budżetu na 2021 rok Uchwały Nr Ra.410.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 8 grudnia 2020r. w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Lipsko projekcie Uchwały 

w sprawie Uchwały Budżetowej Miasta i Gminy Lipsko na 2021 rok. 

 

6. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Lipsko 
Grzegorz Kusio, Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Środowiska i Mienia 

Komunalnego wyjaśnił, że uchwała, która obowiązywała dotychczas wymaga korekty                                  

i włączenia nowych obszarów. Włączone będą: Śląsko, Poręba oraz Jadwinów. Przebieg 

kanalizacji w tych miejscowościach zapewnia odpowiednią koncentrację, musi być 120 

mieszkańców na 1 km sieci. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Lipsko.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (3) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka 

Uchwała Nr XXX/165/2020 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Lipsko 

została przyjęta jednogłośnie. 

 



 

 

b) Uchwała Nr XXX/166/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej 

Miasta i Gminy Lipsko na rok 2020 Nr XVIII/99/2019 z dnia 16 grudnia 2019 roku 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr XXX/166/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Miasta i 

Gminy Lipsko na rok 2020 Nr XVIII/99/2019 z dnia 16 grudnia 2019 roku.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (3) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka 

Uchwała Nr XXX/166/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Miasta i 

Gminy Lipsko na rok 2020 Nr XVIII/99/2019 z dnia 16 grudnia 2019 roku został przyjęta 

jednogłośnie. 

 

c) Uchwała Nr XXX/167/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty za zwolnienia w 

części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała Nr XXX/167/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty za zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Marcin Lenart, Andrzej Łyjak, Włodzimierz 

Adam Misiak, Andrzej Nowak, Łukasz Sajdak, Marian Szymczyk 

PRZECIW (3) 

Cezary Krukowski, Roman Madejski, Witold Józef Wypchło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Zbigniew Łepecki 

NIEOBECNI (3) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka 

Uchwała Nr XXX/167/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty za zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym została przyjęta większością głosów. 

 

 



 

d) Uchwała Nr XXX/168/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Lipsko na lata 2021-2027 

W dyskusji wzięli udział: 
Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko powiedział, że WPF to uchwała, która 

jest konsekwencją uchwały budżetowej. Skupił się na omówieniu uchwały budżetowej. 

Powiedział, że Radni otrzymali projekt budżetu w ustawowym terminie. Projekt budżetu 

został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która pozytywnie go zaopiniowała. Ten 

budżet zabezpiecza bieżącą działalność miasta i gminy Lipsko. Budżet nam się bilansuje i 

zostaje nam jeszcze plan wydatków inwestycyjnych i majątkowych. Burmistrz wymienił 

inwestycje planowane na terenie miasta i gminy Lipsko w roku 2021 i poprosił radnych o 

zadawanie pytań.  

Włodzimierz Adam Misiak, Radny Miejskiej w Lipsku zadał pytanie odnośnie utrzymania 

zieleni w Lipsku. Zasugerował by przy szpitalu, tam gdzie powstała nowa droga, dokonać 

nasadzeń drzew, można też postawić ławeczki, dużo ludzi tam spaceruje, byłoby to dobre 

miejsce do wypoczynku i poprawiłoby estetykę tego miejsca. 

Andrzej Barański, Radny Miejskiej w Lipsku zapytał dlaczego nie ma w budżecie inwestycji 

budowy ujęcia wody w Leszczynach, które miało być realizowane 2021 oraz 

zwodociągowanie Leszczyn, Huty, Maziarzy. 

Roman Madejski, Radny Miejskiej w Lipsku zaproponował  by wspólnie z Powiatem 

wykonać oświetlenie w stronę Jelonka. 

Salę obrad opuścił Radny Łukasz Sajdak. 

Cezary Krukowski, Radny Miejskiej w Lipsku zapytał o to jakie będą podjęte  czynności w 

sprawie  zwodociągowania Małgorzacina. Dokumentacja jest już przecież wykonana. Nie ma 

również w budżecie informacji, co dalej z budynkiem po szkole w Lipie Miklas oraz                         

co z planami utworzenia tam punktu rehabilitacji. 

Witold Józef Wypchło, Radny Miejskiej w Lipsku poprosił o poinformowanie o sytuacji w 

sprawie podwyżek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przyszłym roku. 

Jacek Wielorański, Burmistrz powiedział, że budżet określa wydatki, które musimy ponosić, 

ułożony jest na miarę naszych możliwości, realizowane są te zadania, które zostały 

zaproponowane Radzie do zaakceptowania, kwota na wydatki majątkowe to blisko 3 mln zł i 

najpierw musimy dokończyć rozpoczęte  inwestycje oraz wykonać te priorytetowe. Jeżeli 

chodzi o gospodarkę odpadami to jest to często poruszany na komisjach i sesjach temat. To co 

dzieje się z odpadami w całym naszym kraju  jest sprawą niepokojącą. W naszej gminie 

sprawą odpadów zajmuje się Zakład Usług Komunalnych. Dodał, że tworząc spółkę 

zakładaliśmy, że opłaty za odpady będą niższe, ale sytuacja w kraju dynamicznie się zmienia, 

rosną ceny, a Spółka inwestuje w sprzęt. System gospodarowania odpadami musi się 

bilansować. Wpłaty od mieszkańców powinny wystarczyć na odbiór i utylizację odpadów 

oraz program i obsługę, czyli pracowników, którzy zajmują się przyjmowaniem deklaracji, 

ich analizą. Koszty na regionalnych składowiskach odpadów też wzrosły. Podwyżka to 

bardzo trudna decyzja. Mam nadzieję że przepisy trochę się zmienią i odpowiedzialność za 

odpady spadnie w części na podmioty, które na rynek wprowadzają np. opakowania 

plastikowe. U nas by zamknąć system gospodarowania odpadami, bez dokładania środków z 

budżetu gminy, to kwoty 18 zł dla osób, które nie mają kompostownika i 16 zł dla osób, które 

kompostują odpady. System oczywiście będziemy dalej analizować. Zastanawiamy się nad 

wprowadzeniem dodatkowego worka na PET, to może nam obniżyć koszty. Jeśli chodzi o 

wodociąg w Małgorzacinie to postaramy się by spółka wykonała tę inwestycję. Spółka 

przejęła część obowiązków miasta. W przyszłym tygodniu ZUK przedstawi Państwu 

koncepcję zwodociągowania gminy. Jeśli chodzi o oświetlenie ul. Iłżecka i Jelonek to 

będziemy zabiegać w Powiatowym Zarządzie Dróg Publicznych w Lipsku o tę inwestycję. 



Burmistrz powiedział, że chciałby się spotkać z samorządami pozostałych gmin by 

porozmawiać o współpracy. Dodał, że doświetlenie w celu poprawy bezpieczeństwa będzie 

się odbywało w wielu miejscach tam gdzie jest to konieczne. Będą powstawały także ciągi 

piesze, które uda nam się zrealizować z PZDP w Lipsku. Jeśli chodzi o rehabilitację w Lipie 

Miklas to na razie sytuacja finansowa nie pozwala nam na realizację tego pomysłu. 

Proponowaliśmy Szpitalowi by zrobić to wspólnie. Niestety szpital ma problemy finansowe, 

kadrowe i sytuacja pandemii też nie sprzyja tym inwestycjom. Jeśli chodzi o zieleń w mieście 

to jest początek naszych inwestycji. Chcemy by na każdej ulicy pojawiły się drzewa, by 

zieleni było jak najwięcej.  

Witold Józef Wypchło, Radny Miejskiej w Lipsku zapytał czy będzie możliwość utwardzenia 

ul. Nowe Pole, połączenie ze Stadionową. 

Jacek Wielorański, Burmistrz Miasta i Gminy Lipsko powiedział, że  była wykonana wizja                        

w terenie, ustalono, że  na odcinku 100 m zostanie wysypany zmielony kamień, a wszelkie 

nierówności zostaną wyprofilowane. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Nr XXX/168/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Lipsko na lata 2021-2027.  

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Cezary Krukowski, Marcin Lenart, Jan 

Zbigniew Łepecki, Andrzej Łyjak, Roman Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej 

Nowak, Marian Szymczyk, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (4) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, Łukasz Sajdak 

Uchwała Nr XXX/168/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Lipsko na lata 2021-2027 została przyjęta jednogłośnie. 

 

e) Uchwała Budżetowa na rok 2021 Nr XXX/169/2020 

Głosowano w sprawie: 
Uchwały Budżetowa na rok 2021 Nr XXX/169/2020.  

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Andrzej Barański, Mirosława Urszula Jabłońska, Marcin Lenart, Andrzej Łyjak, Roman 

Madejski, Włodzimierz Adam Misiak, Andrzej Nowak, Marian Szymczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Cezary Krukowski, Jan Zbigniew Łepecki, Witold Józef Wypchło 

NIEOBECNI (4) 

Włodzimierz Marian Marek, Michał Hubert Patyk, Iwona Bożena Przepiórka, Łukasz Sajdak 

Uchwały Budżetowa na rok 2021 Nr XXX/169/2020 została przyjęta większością głosów. 

 

7. Sprawy różne. 
Mirosława Urszula Jabłońska, Radna Rady Miejskiej w Lipsku złożyła wniosek o podjęcie 

działań przez Miasto i Gminę Lipsko w celu zgazyfikowania osiedla domków 

jednorodzinnych. Dodała, że stan powietrza w Lipsku jest fatalny, osiedle tonie w smogu. 

Mieszkańcy osiedla są zainteresowani przyłączeniem do sieci, 75 mieszkańców osiedla 

złożyło akces. Gaz pomoże wyeliminować kotły CO, które tak zanieczyszczają powietrze. 



Pani Radna dodała, że kontaktowała się z pracownikiem Polskiej Spółki Gazowniczej i 

wnioski złożone przez mieszkańców osiedla uzyskałyby akceptację, przy złożeniu wniosku 

przez gminę. Pani Radna poprosiła o złożenie wspólnego wniosku. 

Jacek Wielorański odpowiedział, że odbyło się spotkanie Polską Spółką Gazowniczą, której 

przedstawiciele poprosili o informacje na temat nośników ciepła w instytucjach na terenie 

gminy. Zapewnił, że gminie zależy bardzo na tej inwestycji i czyni wiele starań by doszło to 

wreszcie do skutku, choć będzie to rozłożone w czasie. Burmistrz zadeklarował, że taki 

wniosek zostanie złożony. 

Radny Andrzej Barański poprosił o przedłużenie chodnika do końca zabudowań przy drodze 

powiatowej w kierunku Borowa ze skrzyżowaniem z drogą 747. Znacznie poprawiło by to 

bezpieczeństwo na tym odcinku. Radny poprosił także o rozmowę z Powiatem oraz PZDR w 

tej sprawie. 

Jacek Wielorański powiedział, że gmina wystąpi z oficjalnym wnioskiem do starostwa w tej 

sprawie a także ul. Iłżeckiej i w stronę Jelonka. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Lenart stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany i dokonał zamknięcia obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Lipsku. 

 

 

  

  

 

 


